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PROJEKT INKLUZE
Víte, jak probíhá a co všechno jsme
zažili?
ČTĚTE NA STRANĚ 2

PROJEKT BISKAJ
kde a s kým jsme byli, co jsme
všechno viděli a zažili....čtěte
ČTĚTE NA STRANĚ 5

Novinka

foto: http://sweetbox.omnneo.cz/index.
php/galerie

A co umí tato "krabička" zvaná
Sweetbox? Interaktivitu i na
zemi a to se dětem líbí - první se
do toho pustila paní učitelka
Bezuchová a sklidila velké
uznání.

Tým žurnalistů

foto: http://byznys.lidovky.cz/mexicke
-prostitutky-se-uci-novinarine-a

by-o-sobe-mohly-psat-pl0-/media.
aspx

 
 
 
Školní časopis Tužka pro Vás
připravují v hodinách
žurnalistiky: Tereza Boušková,
Eliška Daslíková, Jiří Faltys,

foto: http://unabonitadanza.blogspot.c
z/

Roman Kováč, Darina
Ladmanová, Kateřina

Nováková, Natálie Pištěková,
Martin Stehno, Marek Sypěna,
Natálie Trhlíková
Všichni ostatní žáci, kteří mají
zájem přispět svým článkem do
dalšího čísla časopisu, mohou
kontaktovat svého třídního,
popř, poslat článek rovnou na
email
jana.vojtechova@zsmilovice.cz
Prosíme o zasílání příspěvků
průběžně, vždy když máte
nějaký bezva zážitek, abychom
mohli v redakci pracovat na
dalším vydání. Děkujeme!

Dětské 
zastupitelstvo - 
KAPLIČKA - 
ZANIKLÁ OBEC 
MLADÁ

Kapličku v bývalé Mladé.
Ukončení projektu s Kapličkou
v bývalé obci Mladá proběhlo v
krásné atmosféře za hojné účasti
všech, kteří se o historii obce
Mladá zajímají. Poděkovali jsme

panu Boháčkovi za pomoc při
tvorbě Kapličky i všem
sponzorům. Předvánoční čas v
tak hezkou chvíli umocnil zpěv
dětského sboru pod vedením
p.uč.Obalilové a Červenkové.
Pěkná slova pronesl pan starosta
a pan farář, který zároveň
posvětil Kapličku. Krásný obraz
sv.Kateřiny Alexandrijské dodali
místní farníci v zastoupení
p.Hrdličkové Jsme pyšni na
minulost naší obce.

redakce časopisu Tužka

Dětské zastupitelstvo ZŠ
T.G.Masaryka Milovice pod
vedením Mgr. Jany Třetinové a
Bc. Leony Mikušové pracují na
projektech s historických
tématem dlouhodobě. V
poslední době nám naše
zastupitelstvo představilo

Informace
Pozvánky na akce školy najdete
na webu školy
www.zsmilovice.cz, nebo na
facebookových stránkách
https://www.facebook.com/ZSTGMasarykaMilovice/.Třídní
učitelé spravují weby svých tříd,
zde najdete informace o výuce,
ale i o výletech a akcích,
aktuálních změnách či
nenadálých událostech.

redakce časopisu Tužka

Změny ve škole
V prvním patře jsou již od
minulého ruku vymalované zdi
na oranžovo, ve druhém patře
pak nově na zeleno a ve třetím
patře zůstaly žluté. Tyto změny
se docela líbí, ale ta oranžová se
mi zdá docela dost výrazná,
takže bych ji trošku ztlumila.
Dále tu je spousta nových
učitelů, kteří vypadají
sympaticky. Poslední změnou je,
že do školních kroužků škola
přidala kroužek Italštiny.

Beseda s paní spisovatelkou 
Ivonou Březinovou

foto: http://www.ivonabrezinova.cz/

Dne 20.10 2016 proběhla v
Městské knihovně beseda s paní
spisovatelkou Ivonou
Březinovou. Překvapila nás

kniha hororů od studentů
jménem Zuby, nehty. Tyto
horory byly vydány ve dvou
vydáních. V novějších vydání
napsala svůj horor i ona
samotná. Svou první knihu
vydala ve třiceti letech. Má dvě
dcery, 23 a 26 let. Už ve svých
pěti letech přišla za svou
rodinou, že bude spisovatelkou a
oni jí to nevěřili. Mýlili se!
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TÝDEN PRO INKLUZI kaluže“ a diskutovali o úrazech a
nebezpečí. Sedmáci si nachystali
zábavu pro kamarády z Domova
Mladá, osmáci navštívili
Neviditelnou výstavu, níže se
dočtete, kde byli naši deváťáci.
Týdnem inkluze nekončí. V
aktivitách, kdy dětem
ukazujeme, že ne všichni jsme
stejní a ne všichni zvládneme

běžné aktivity stejně,
pokračujeme i v průběhu
školního roku.

Týden inkluze se na naší škole
stal již tradicí. Každá třída měla
svůj připravený program.
Prvňáčci si zkoušeli hru se
zvukovým míčem, zkusili si,
jaké to je mít zrakový handicap.
Druháčci malovali ústy, nohou.

Třeťáci si zkoušeli
dorozumívání pomocí
pantomimy. Čtvrťáci měli za
úkol nastudovat braillovo písmo.
Pátý ročník maloval návrhy na
logo Inkluze. Šestý ročník shlédl
film: „Už zase skáču přes

Návštěva seniorů - 9. ročníky

foto: 9.tř.

Začínáme týden inkluze - a to na
Zámku v Lysé nad Labem u
seniorů. Kromě zpívání,
vyrábění si babičky a dědečkové
zkusili také interaktivitu.
Všichni jsme si to moc užili,
bylo to báječné dopoledne.
Odměnou nám bylo i milé
poděkování a bezva pocit z tak

foto: 9.tř.

milého setkání, který nám
dlouho vydržel.

Jak se žije nevidomým

foto: 4.tř.

Ve 4. C proběhla dne 21.10.2016
beseda o nevidomých
lidech.Braillovo písmo je
odkazem pana Brailla. Slouží
nevidomým lidem k tomu, aby
mohli číst. Pan Braill oslepl už
jako dítě. Toto písmo jsou vyryté
tečky, které se "čtou" ježděním
prstu po nich.Všichni slepí nebo

foto: 4.tř.

špatně vidící jsou mu za to jistě
vděčni. Zjistili jsme, jak vypadá
Braillova abeceda a jakým
způsobem je možné se díky
tomuto písmu orientovat. Věřím,
že se nad tímto tématem
zamysleli a uvědomili si, jaká
úskalí přináší život s oční vadou,
říká p.uč. Legezová o své třídě.

Neviditelná výstava

foto: Pichtův psací stroj

Na Neviditelné výstavě jsme si
vyzkoušeli jaký má život slepý
nebo krátkozraký člověk.
Okusili jsme si, jaké je to v
koupelně, obývacím pokoji,
kuchyni, v lese, ale také na ulici.
Z toho všeho, co jsme si
vyzkoušeli, si myslím, že slepý
člověk to má nejtěžší na ulici.
Proč? Protože musí vnímat
hodně podmětů např. auta,

foto: http://www.vaszrak.cz/upload/img
/brailova-abeceda.jpg

tramvaje, houkání, šum města a
lidí. Od této výstavy už vím, jak
se musím chovat k těmto lidem.
Moc jsme si to užili a moc nás to
bavilo i přesto, že jsme nic
neviděli.Pavel Bórik, 8.A

redakce časopisu Tužka

Program Inkluze v 7. ročnících

foto: 7.tř.

Dne 4.11.2016 se 7. ročníky
zúčastnily programu Inkluze,
kdy přišli na návštěvu za námi
do školy lidé z Domova Mladá.
Jeden ročník sedmé třídy si pro
ně připravil výrobu lucerničky
ze skleniček a různé zábavné
hry, například kvízy. Třída 7.B
se také pochlubila přečtením
vlastních bajek.Ještě si připravili

foto: 7.tř.

nějaké občerstvení - čaje a
dobroty, aby si každý mohl
zobnout. Ročník 7.A nachystal
výrobu kráných barevných
draků. Všechny výrobky si naši
noví kamarádi, spolu se
spoustou zážitků, odnesli domů
do Domova.
 

 

Planetárium

tam užili. A máme mnoho
nových informací! Třeba, že
zkoumají počasí. Pro měření
používají meteorologickou
stanici VANTAGE PRO 2+
od firmy DAVIS

INSTRUMENTS.
A kde Planetárium Praha
najdete? Planetárium Praha
najdete v parku Stromovka,
nedaleko vchodu do Výstaviště,
za konečnou tramvajovou
smyčkou.

Také Vás zajímají planety? My
druháčci jsme navštívili pražské
Planetárium a výborně jsme si to
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Den v Mirakulu 7. A +B 1. část

Všichni sedmáci jsme šli do
Mirákula. Čekal jsem, že se
budu nudit a jen čekat na odchod
domů. To se dělo jen ve chvíli,
kdy jsme do areálu šli přes celé
Milovice. Zjistil jsem s
kamarády, co všechno se
změnilo za 3 roky, kdy jsem tam

nebyl, a že to není tak špatné.
Bylo tam hodně (pro mě
nových) atrakcí a nikde nebyla
fronta jako na premiéru
Warcraftu, vlastně tam nebyly
žádné fronty. Rozchod byl ihned
po prvních 5 minutách a na
dlouho.

Úspěšní šachisté - gratulujeme

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

Velká gratulace šachistům!!
Toník Pešek, Pavel Landa,
Tomáš Procházka, Eva Šubrtová
a Daniel Hock vybojovali v
okrese 2.místo a postupují na
kraj:) Velké poděkování jejich
trenérům, kterými jsou
Postupovi. I v krajském kole
Vám budeme držet palce a
společně se radovat z Vašich
úspěchů!
Hodně štěstí a bystrou mysl!

redakce časopisu Tužka

Den v Mirakulu 7. A +B 2. část

Stihl jsem toho celkem málo,
každopádně, když jste na
trampolíně, tak čas plyne tak
50x rychleji. Pak přišel sraz a
my jsme se šli fotit a pak jsme se
vydali na cestu do lesoparku. V
lesoparku jsme nebyli dlouho,
splnili jsme několik úkolů a pak
hurá - přišel další rozchod. Po
navštívení druhého "hradu" u

lesa a lanového parku jsem se
procházel v katakombách a
strašil ostatní lidi. Paní učitelky
si to užívaly i tím, že většinu
času jsme nezlobili.

autor článku:
MAREK SYPĚNA

třída 7.A

Návštěva z domova Mladá

foto: 7.tř.

Takhle nám šlo tvoření -
lucerničky i draci - vše na 1*.

foto: 7.tř.

redakce časopisu Tužka

Musíte to vědět!

foto: Brloh

Tak jdeme do toho - držte nám
palce:) Zapojujeme se do hry
BRLOH (skupiny s názvy:
Mozci, Banakrini, Modrý tým,
Skvělý tým, Krásné princezny,
Tým TGM (Tým geniálních
mozků), Kokosky, Ignoranti,
Zlatonky) - více na
http://brloh.math.muni.cz/
Ale že to bude makačka na
mozkové závity!

redakce časopisu Tužka

Už jste byli v ČT? My ano!!!

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

Odjet domů s Bludišťákem nebo
s Duháčkem mohly děti z
návštěvy ČT - viděly natáčení
programu DVA3, zkoušely

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

kostýmy, moderovaly, natáčely,
zkrátka si to užívaly.

2. a 4. tř.

Úspěchy ve futsalu? Máme!

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

Tak naši kluci se vyznamenali -
2.místo v okrese ve futsalu a
jedou na kraj !!! :) Držte se -
Petr Tejnický, Vojta Hampl,
Kryštof Ludín, Jakub Drahorád,

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

Štěpán Hlaváček, Petr Štěrba,
Míra Doležal, Lukáš Jirků, Jan
Zedníček, Matěj Kadlec, Patrik
Ciprián, Matěj Hlavsa

redakce časopisu Tužka

Fotbalový klub Mladá Boleslav
Dnes si povíme o Fotbalovém
Klubu Mladá |Boleslav.Historie
tohoto klubu sahá až do roku
1902.Když v roce 1901 přijel
pan Jaroslav Oldov do Mladé
Boleslavi jako legenda polského
sportu, řekl, že takové město
potřebuje sport.Představitelé
Mladé Boleslavi hned začali s
vývojem sportu
naplno.Samozřejmě, že jako
první sport byl fotbal, který se
taky rozvíjel nejvíce. Už v
r.1915 měl tento klub oddíl pro
mládež.Vývoj pokračoval,

nováčci přicházeli, legendy
odcházely, ale klub byl stejně na
špici v české lize a zároveň v
lepší povolině evropských
klubů.V roce 2000 přišel jeden z
nejlepších trenérů české ligy K.
Jarolím.Ten dotáhl klub k
vítězství v české lize a ke
skvělému výkonu v evropských
soutěžích.V letech 2000-2015
klub získal 3x vítězství v české
lize, 3x vyhrál Pohár ČR a
skončil 2. v evropské lize.
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Naše tvorba a výuka je často 
velice zajímavá, posuďte sami.

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

redakce časopisu Tužka

Strašidelná výuka a halloween

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

redakce časopisu Tužka

Halloween 2.A

foto: ZŠ T.G.Masaryka Milovice

Halooween je skvělý,
protože je strašidelný.
Začnem dlabat v dýni díry,
vypustíme netopýry.
Na dortíček ze stěrku
dáme uschlou ještěrku.
Míša Macichová, 2.A

 
Halooween dnes slavíme,
všichni se tu bojíme.
Čarodějnice a kostlivec
přijdou k nám na pokec.
S hrůzostrašnou dýní v ruce
zabuší nám na lavice.
Sladkosti nám dejte,
nebo si nás nepřejte!
Masky to však jenom byly,
to jsme se dobře vystrašili!
Elen Lazecká, 2.A

2.A

Strašidlo
Za oknem strašidlo
směje se na mě,
sluníčko se schovalo,
něco bliká ve tmě.
Je to dýně veliká,
straší Týnu i Vašíka.
Kristýna Hryzová, 2.A
 
Byl jeden strašidelný les,
vyl tam na měsíc divoký pes.
A já tam přesto vlez.
Byla tam i bludička,
to bych vám nepřál,
jak malá byla moje dušička.
Vašík Vorel, 2.A

foto: internet

Vadí, nevadí?
Dne 14.11.navštívily třídy 8.A.a
8.B.představení Vadí, nevadí.To
bylo připraveno přímo pro nás.
Děj celého příběhu nám herci
zahráli, potom jsme ho mohli
celé opravit.Vyprávělo tom,jak
nás v našem životě mohou
šikanovat, využívat falešní
kamarádi, nutit nás do věcí,
které bychom sami neudělali.
Herci hráli spolužáky devátého
ročníku Editu,Vláďu,Šárku a
Dušana. Dušan nebyl na škole
moc oblíbený. Byl vegetarián,
měl zařízený gympl, četl knížky,

které nikdo normálně nečetl a už
od první třídy byl zamilovaný do
spolužačky Šárky. Spolužáci
měli jet s celou třídou na
poslední školní výlet. Vláďa to
však chtěl trošku vylepšit a
rozhodl se, že s sebou vezme
alkohol.Tento nápad však
nedopadl dobře. Hlavní hrdina
na následky otravy alkoholem
zemřel.

Adéla Krupková

Zahráli jsme si divadlo ...

foto: 8.tř.

Sami jsme mohli stopnout děj a
představení "opravit", aby
nemělo tragický konec. Někteří
jsme se do role herců báječně
vžili.Představení bylo opravdu

foto: http://www.beliefnet.com/columni
sts

nádherné. Líbilo se nám všem.
Bylo to nejlepší divadlo, na
kterém jsme kdy byli.

8.tř.

Jaký předmět je ve škole 
nejlepší?

Tak o tom bychom se asi dlouho
dohadovali, možná i přeli a asi
bychom se všichni neshodli na
jednom. Ale u nás vede vaření!
A že nám to jde skvěle, jak

příprava, tak baštění. Studená
nebo teplá kuchyně? Nic není
problém......Však se podívejte.

5.B

PEXESO - TO JE VĚC!

Velké "pozemní" pexeso, to je
super zábava, a to nejen v
hodinách matematiky, ale i o
přestávkách. Kdo to ještě
nezkusil, ať neváhá poprosit
svou paní učitelku nebo pana
učitele, aby ho s Vámi

vyzkoušel. Tuhle bezva hru my
ve škole máme!
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Projekt Biskaj

Projekt Biskaj - setkání na
22.vojenské základně
vrtulníkové letky v Náměšti nad
Oslavou.
Následující článek jsme převzali
z webu:
http://lznamest.army.cz/aktuality/
projekt-biskaj-partnerstvi-mezi-detmi-vojaky
Projekt Biskaj vznikl na principu
partnerství mezi žáky milovické
základní školy a příslušníky
Armády České republiky, kteří
plní náročné úkoly za hranicemi
naší země. Název je odvozen od
historického názvu 22. základny
vrtulníkového letectva
„Biskajská“, která následuje
tradice 311. československé
bombardovací perutě RAF.
Iniciátory byli tajemník
leteckého klubu pan Josef Říha a
příslušník 221. vrtulníkové letky
z náměšťské letecké základny
praporčík Miloš Vejnar. Ti
oslovili vedení školy a žáky a
posléze velení naší základny.
Smyslem a cílem projektu je

přiblížit dětem nejen historii
československého a českého
letectva, ale také naučit děti ctít
základní pojmy jako je hrdost,
čest a láska k vlasti.
Na začátku partnerství byly
různé vzkazy, obrázky a
přáníčka od dětí pátých tříd
určené pro příslušníky 18.
leteckého a poradního týmu
(AAT, Air Adviser Team) v
Afghánistánu. Odpověď na sebe
nenechala dlouho čekat. Velitel
jednotky major Doležal jménem
příslušníků 18. AAT zaslal
dětem dopis, ve kterém potvrdil
zapojení do projektu, seznámil je
s úkoly, které plní na kábulském
letišti, a rovněž požádal, aby se
děti z Milovic staly
symbolickými patrony týmu po
dobu operačního nasazení v
zahraniční operaci.Velitel
základny plukovník Čepelka k
tomu říká: „Obzvláště v dnešní
době je velmi důležité
obnovovat pocit sounáležitosti s
historií naší země. A nic než

odkaz k významným a slavným
tradicím národa takový projekt
nepodpoří více. Zejména, je-li
realizovaný ve spolupráci s
dětmi jako naší budoucností.“V
září tohoto roku se na Vítkově
uskutečnil slavnostní nástup
vojáků po návratu ze
zahraničních misí, kde se oba
partneři, školáci i vojáci, poprvé
osobně setkali. Druhé setkání se
uskutečnilo na letecké základně
v Náměšti nad Oslavou. Na
úvod návštěvy uctili školáci
památku válečných veteránů a
příslušníků, kteří zahynuli při
plnění služebních povinností.
Poté proběhla živá diskuse s
leteckým a technickým
personálem z 18. AAT a s
příslušníky Roty ochrany, kteří
plní v Afghánistánu úlohu tzv.
strážných andělů. Nechyběla
ukázka obou typů vrtulníků,
návštěva stanice biologické
ochrany letiště a na závěr
prohlídka Stálé expozice letiště
Náměšť.

Víte, že...

Toník Pešek se umístil na 1.
místě v kategorii do 12 let
šachového turnaje O pohár
starosty Čelákovic. Prostě sbírá
jeden úspěch za druhým :) Jsme
pyšni na to, že je žákem naší
školy!

Co je to láska?

foto: http://krasna.nova.cz/

Co je to vlastně láska?
Je to citů nějaká maska?
Když se do někoho zamilujeme,
číst s nim si ve snech
dovolujeme.
 
Hlavu celou Ti poblázní,
srdce Ti láskou básní,
oči ti snad vše objasní,
my nebudeme spolu dočasní.
 
Když jeden druhému důvěřuje,
cokoli pro druhého obětuje,
to je to kouzlo lásky,
když to nejsou jen polibky a
hlásky.
M.K.

...máme super zážitky....

expozice. Vojáci v ten den byli
jen pro nás:)...příznivci vojenské
techniky si přišli na své....

Setkání na 22.vojenské základně
vrtulníkové letky v Náměšti nad
Oslavou. Kromě uctění památky
válečných veteránů a

příslušníků, kteří zahynuli při
plnění služebních povinností,
nás po besedě čekala prohlídka
letiště, vrtulníků, psince a stálé

foto

foto
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Rozhovor s paní učitelkou 
Molinovou

Paní učitelky DAGMAR
SOFIEMOLINOVÉ jsme se
zeptali na pár věcí ohledně
výtvarných dílen.
"Dobrý den, paní učitelko,
mohly bychom vám položit
pár otázek ohledně výtvarných
dílen?"
"Určitě, copak vás zajímá?"
"Jak už dlouho vedete
výtvarné dílny?.." "Pracuji ve
škole více než 30 let, zájmové
kroužky pro žáky vedu od svého
nástupu do školství, jen se mění
podle zájmu dětí zaměření
jednotlivých kroužků.
Dramatický kroužek obyčejně
sehrál nějaké divadelní
představení pro okolní školy,
výtvarný kroužek se zabýval
podle zájmu dětí keramikou,
enkaustikou nebo jinými
výtvarnými technikami,
matematický kroužek mnohdy jel
i na víkendová soustředění.
Literární kroužek zkoušel psát

časopis a vytvářel pásma poezie.
V Milovicích díky nádherné
přírodě máme fotokroužek
Milovických divočáků a vznikly
Fotománie a výstavy fotografií."
"Baví vás výtvarné dílny?"
"Baví mne vše, co dělám, jinak
bych to nedělala."
"Co se vše dělá ve výtvarných
dílnách?" "Maluje se všemi
možnými výtvarnými technikami,
využívá se keramická dílna,
zkouší se enkaustika, vyrábí se z
přírodnin, z látek, jde vždy o
domluvu, aby děti daná činnost
nadchla a bavila. Tvorba má
smysl v momentě, kdy přináší
radost a zábavu."
"Jak často jsou výtvarné
dílny?" "Výtvarné dílny jsou
jednou týdně, kroužky podle
domluvy jednou nebo dvakrát
týdně."
"Chcete výtvarné dílny učit
pořád?"..."Nepřemýšlím, jestli
něco budu dělat pořád. Nic
netrvá věčně. Užívám si nadšení
žáků z tvůrčí práce."Děkujeme
za zajímavý rozhovor. Eliška
Daslíková, Kačka Nováková,
7.B

Jízda na koni

foto: http://speedhorse.netstranky.cz/
citaty-o-konich.html

Moc ráda jezdím na koních,
nejčastěji na mém koni, který se
jmenuje Fahtim (Fatym), ale
také jezdím na jiných koních,
třeba na Sherry (Šery), Czilag
(Čili), Spark (Spárk), Shasfrain
(Šafrán), Baika (Bajka) i na
dalších koních. Když jsem na
koních teprve začínala jezdit, tak
mě zaučovala Kamila
Střihavková, dnes to je moje
dobrá kamarádka. A teď Vám o
koních řeknu pár faktů:
1.Koně jsou velmi inteligentní
zvířata
2.Koně se dožívají až 35 let.

foto: http://www.darkyproreklamu.cz/es
hop/

3.Největší kůň na světě měřil
220 cm.
4. Patří do řádu lichokopytníků.
5.S koňmi můžete jít třemi
různými chůzemi - krokem,
klusem a cvalem.
6.V minulosti se koně využívali
hlavně na přepravu.
7.Kůň je domestikované zvíře.
8.Věda, která se zabývá koňmi,
se nazývá hipologie.
 
Natálie Pištěková

Svět kolem nás Peru - Čtyři 
strany světa

24. 11. v Nymburce proběhl již
pátý ročník cestovního
dokumentu Svět kolem nás.
Tentokrát nás v dokumentu
zavedli do Peru, státě v Jižní
Americe. Procestovali jsme s
autory projektu Evou
(fotografie) a Janem (kamera)
Lejskovými od pouštního
pobřeží přes Andy až do
amozonských džunglí na jihu.
Cestou jsme zjistili, že kultura je
i přes chudobu možná, ale jen
možná, lepší než v ČR a
navštívili jsme města, ochutnali
jídla a prozkoumali památky
starých Inků. A celých 60 min.,
po které trvalo představení, jsme
se bavili. A na konci padaly
otázky a odpovědi. Celý
program byl zajímavý.
Recenze: Mohli dát do filmu
více informací a legend. A
POZOR v roce 2017 plánují

přijet s cestovním dokumentem
Vietnam - Brána do Indočíny. A
to ještě nemají sponzora (ಠನಠ).
Kdo neviděl - nezoufá. Na jejich
stránkách
http.:/www.svetkolemnas.com/
nebo pro princezny
www.svetkolemnas.cpm je
spousta dalších informací a
záznamů. Super akce! Za
možnost navštívit projekci a za
zorganizování akce děkujeme
paní učitelce Adamové!
Dávám 9/10bodů. Bod dolů
proto, že z toho filmu v
zeměpise píšeme test :(

autor článku:
MAREK SYPĚNA

třída 7.A

Fotbalový klub Mladá Boleslav

foto: http://eufootballteams.blogspot.
cz/2015/09/fk-mlada-boleslav.htm

l
 
Dnes si povíme o Fotbalovém
Klubu Mladá |Boleslav.
 
Historie tohoto klubu sahá až do
roku 1902.
 
Když v roce 1901 přijel pan
Jaroslav Oldov do Mladé
Boleslavi jako legenda polského
sportu, řekl, že takové město
potřebuje sport.
Představitelé Mladé Boleslavi
hned začali s vývojem sportu
naplno.
Samozřejmě, že jako první sport
byl fotbal, který se taky rozvíjel
nejvíce.
Je jasné, že fotbalisté této doby
jsou vyspělejší, než když byl
klub založen, ale stejně byli

foto: http://www.mladaboleslav.cz/fk-m
lada-boleslav/

výjimeční.
 
Už v roce 1915 měl tento klub
oddíl pro mládež, což je
nevídané.
Vývoj pokračoval, nováčci
přicházeli, legendy odcházely,
ale klub byl stejně na špici v
české lize a zároveň v lepší
polovině evropských klubů.
 
V roce 2000 přišel jeden z
nejlepších trenérů české ligy K.
Jarolím.
 
Ten dotáhl klub k vítězství v
české lize a ke skvělému výkonu
v evropských soutěžích.
 
V letech 2000-2015 klub získal
3x vítězství v České lize, 3x
vyhrál Pohár ČR a skončil 2. v
Evropské lize.
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Mordová rokle

V lese, nedaleko Božího Daru,
byla na počátku 80. let zahájena
výstavba tajného podzemního
objektu, který je dodnes
předmětem mnoha spekulací.
Objekt nesl označení V-521 a
můžeme o něm slyšet řadu
neuvěřitelných historek. Ty
nejsenzačnější hovoří o
zabetonovaných patrech nebo o
úložně jaderné munice.
 
O výstavbě objektu V-521
(lidově zvaného Mordová rokle)
bylo v Moskvě rozhodnuto už v
roce 1980. Následovaly dva roky
vytváření technické
dokumentace a příprav výstavby
celého areálu. Výstavba objektu
byla zahájena v roce 1983 a
dokončena až po čtyřech letech,
tedy v roce 1987. Dlouhá doba
výstavby byla zapříčiněna tím,
že Rusové celý objekt stavěli
bez účasti československé
strany. Toto pravidlo platilo u
všech vojensky důležitých
objektů. Výstavbu zajišťoval 83.
samostatný ženijně-letištní
prapor 131. smíšené letecké
divize Střední skupiny vojsk
Sovětské armády, který působil

přímo v Milovicích. Tento
prapor byl zaměřen výhradně na
výstavbu a opravu letišť. V
základní části výstavby byla celá
akce dozorována pouze
náčelníkem týlového
zabezpečení letectva Střední
skupiny vojsk, plukovníkem
Andrejevem a civilními
zaměstnanci z odboru investiční
výstavby. V závěrečné etapě
budování pak jednu z
bezpečnostních prověrek
uskutečnil náčelník generálního
štábu ozbrojených sil SSSR,
generál Achromejev.
 
Objekt V-521 nebyl unikátní.
Jednalo se o typizovanou stavbu
typu „Drenáž“, které byly na
území SSSR používány kolem
roku 1968 a později nahrazeny
odolnějším objektem typu
„Sphera“. Objekty typu
„Drenáž“ byly nově vystavěny
pouze v satelitních státech
Varšavské smlouvy, nikoliv však
přímo v SSSR. Stavebně i
významově shodný objekt
můžeme nalézt i v německém
Klobikau.

foto: J. Vojtěchová

Milovický objekt V-521 sloužil
jako „Kombinované velitelské
stanoviště“ pro sovětské letectvo
Střední skupiny vojsk, ale
zároveň i pro protivzdušnou
obranu. Charakter objektu byl
zřejmě primárně obranný.V
objektu byla i místnost pro
prvky automatizovaného
systému velení (ASV) zřejmě
typu Vozduch v jeho modernější
modifikaci. O přítomnosti
příslušníků letectva svědčí
dochované fotografie.
 
Hned u vstupu můžeme stále
najít strážnici. V celém areálu
toho ale vlastně mnoho
nenajdeme, srdce tvoří
samozřejmě objekt V-521 a v
jeho okolí můžeme najít malé
sklady, anténní pole, pole
zemních antén, montážní halu,
ale i plošky pro umístění
spojovací techniky. Existence
objektu nebyla nijak utajována,
měl mnoho demaskujících prvků

a Sověti naváželi prefabrikát po
železnici až na Milovické
nádraží, proto o jeho existenci
měli díky tomu tušení i místní,
avšak nikdo nevěděl, kde se
objekt nachází a k čemu slouží.
 
Současné a budoucí využití
areálu
Areál od roku 2006 spravuje
Klub přátel historických
vojenských jednotek
Třebestovice, který se snaží o
rekonstrukci celého areálu a
zhotovení vojenského skanzenu.
Tento klub pořádá i jednou za
rok akci s názvem: „Mordové
rokle“, kde můžete absolvovat
nejen prohlídku objektu V-521,
ale i shlédnout vojenské
představení a dobovou techniku.
 
Mordovou rokli můžeme
doporučit jako tip na výlet, třeba
na kole, nebo pokud máte rádi
pěší turistiku, vydejte se k V-521
pěšky.

Milovičtí divočáci

Fotokroužek Milovičtí divočáci
na Knižním veletrhu v Lysé nad
Labem 9. září 2016 prezentoval
svou činnost ukázkou Fotománií
a výstavou 20 fotografií divoké a
svobodné milovické přírody.
Fotománie jsou prezentace
fotografií koní, zubrů, praturů či
labutí a hmyzu. Fotománie
bývají provázeny příběhy dětí z
fotografování a výstavou fotek
nebo výtvarných prací vždy z
posledního období tvorby
Milovických divočáků. 7.
listopadu měl fotokroužek
Divokou fotománii v Městské

knihovně v Milovicích. Masky si
pohazovaly vyrobenými
látkovými duchy a občas jste
mohli dostat duchem do hlavy!
Ale látkovým duchem to
nebolelo. Takže se nebojte a
přijďte se na příští Fotománii za
námi podívat. Těšíme se na Vás.
Můžete si přijít vyrobit
fotoknihu k Vánocům. Srdečně
zveme. Za Milovické divočáky –
Bára a Tomáš

Kalendář - 
prázdniny
Vánoční prázdniny budou
zahájeny v pátek 23. prosince
2016 a skončí v pondělí 2. ledna
2017.
Vyučování začne v úterý 3.
ledna 2017.
Jednodenní pololetní prázdniny
připadnou na pátek 3. února
2017.
Jarní prázdniny v délce jednoho
týdne jsou 6.2.-12.2.2017
Velikonoční prázdniny
připadnou na čtvrtek 13. dubna a
pátek 14. dubna 2017.
Hlavní prázdniny budou trvat od
soboty 1. července 2017 do
pátku 1. září 2017.
Období školního vyučování ve
školním roce 2017/2018 začne v
pondělí 4. září 2017.

Redaktorka 
Terka
Moje jméno je Terka Boušková
a je mi 11 let. Narodila jsem se
17.5.2005 v Brandýse nad
Labem. Už od začátku svého
života bydlím v Milovicích. Pět
let jsem bydlela ve starých
Milovicích a nyní bydlím na
Mladé. 21.8.2008 se mi narodil
bratr Michal. V září roku 2008
jsem začala chodit s mamkou a
taťkou do Mateřskeho centra
(dnešního Rodinného centra) na
YAMAHU. Je to kroužek
hudební (zpěv, hud.nástroje
atd.).Chodím na zpěv do ZUŠ,
hraji v Pohádkovém lese, který
připravuje RC. Budu hrát i v AZ
divadle v Milovicích. Tři roky
dělám karate a se žlutým páskem
vyhrávám medaile. Na karate
mám dobré kamarádky.

autor článku:
TEREZA BOUŠKOVÁ

třída 6.A
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Za "Oříšky" do Německa

V pátek 16. prosince se čtyřicet
žáků ZŠ T. G. Masaryka vydalo
po stopách oblíbené vánoční
pohádky, kterou sledují diváci už
od roku 1973. Cesta je dovedla
nejprve do saské Míšně, kde si
prohlédli muzeum výroby
porcelánu v tamější světoznámé
manufaktuře, vyšlápli několik
desítek schodů na
Albrechtsburg, odkud je báječný
výhled na malebné labské údolí,
ochutnali tradiční vánoční
speciality na místním
Weihnachtsmarktu a poněkud
uťapaní se rádi usadili na svá
místa v autobusu a nechali se
dovézt na zámek Moritzburg.
Hned u vchodu do zámku všem
Popelčin střevíček velikosti
XXXXL připomněl, že
návštěvník vstupuje do skutečné
pohádky. V expozici bylo možné
dozvědět se téměř všechno o
pozadí natáčení, prohlédnout si
spoustu rekvizit, kulis, fotografií

a dokonce i originál Popelčiných
svatebních šatů. Také si mohli
vyzkoušet role některých postav.
V jednom z výstavních sálů byly
totiž k dispozici všem
návštěvníkům repliky kostýmů.
Před námi se tak děti
proměňovaly hned v prince,
hned v kuchtíka nebo myslivce,
děvčata zkoušela, jak by jim
slušely Popelčiny šaty a šaty
komtesy Droběny. Užily si
přitom spoustu legrace a vzniklo
několik desítek originálních
selfie.V autobuse zhlédli film –
samozřejmě, že Tři oříšky pro
Popelku - dokonce jim paní
průvodkyně jako bonus pustila i
závěrečnou píseň Karla Gotta v
německé verzi s titulky. Až
budou účastníci této pohádkové
expedice někdy v budoucnu opět
„Oříšky“ sledovat, budou se na
ně dívat už trochu jinýma
očima…Mgr. Karel Špecián

Vánoce, zvyky, tradice, přání

Prosí manželka muže o radu:
"Jindřichu, co letos dáme
babičce na Vánoce?" "No, to
nejdražší, co máme." "Co tím
myslíš?" "Děti na hlídání!"
O Vánocích a zejména o
Štědrém dnu se od nepaměti
věří, že má tajemnou moc, s
jejímž přispěním se dá
budoucnost nejen předvídat, ale
může se i ovlivnit.
Zvyky: Lití rozehřátého olova
do vody, aby se zjistilo, jak se
bude následující rok dařit
(vzniklé tvary měly znázornit
budoucnost).

Pouštění skořápek se svíčkou po
vodě (kdo zůstane a kdo půjde z
domu a jak daleko, nebo komu
lodička doplavala nejdál, ten se
dožil vysokého věku).
Házení střevícem za sebe, který
věští, že když se střevíc otočí
špičkou ke dveřím, může dcera
například do roka očekávat
svatbu.
Rozšířeným zvykem je večeře u
jednoho stolu, rozkrajování
jablek (hvězdička znamenala
zdraví, zvlášť pěkná dlouhý
život, křížek nebo zkažené
jablko signalizovaly nemoc,
krátký život či smrt).
Jmelí jako ochrana proti ohni a
čarodějnicím a zlým duchům.
Šupiny položené pod talíře se
štědrovečerní večeří, které mají
přinést všem po celý rok
dostatek peněz.
U štědrovečerní večeře-
přichystání jednoho talíře navíc,
pro náhodného hosta.
Dodržování půstu na Štědrý den.
Dětem, které se nemohou
dočkat, se slibuje, že vydrží-li
nejíst, uvidí zlaté prasátko.
Ke společné večeři se zasedá,
když vyjde první hvězda.
Krásné Vánoce a úspěšný nový
rok 2017 Vám přeje redakce
časopisu Tužka

K ZAMYŠLENÍ : Charakter 
dnešní doby 

foto: http://www.auto.cz/

Proč je dnešní život tak rychlý?
Člověk se naučil urychlovat si
dopravu, používat internet, různé
stroje a zároveň s tím začal
zrychloval sám sebe. Dnes je
svět tak rychlý, že člověk už
nestíhá žít běžným
životem.Všechno je tak hektické
a složité. Ale vinu nese člověk
sám. Je stvořitelem rychlosti,
rychlých aut, počítačů, chytrých
mobilů, přehazovaček na kola,
dokonce i výtahů, lodí a různého
elektrického nářadí. Zjednodušil
si práci, zkrátil i čas. Pak udělá
víc práce a čas už mu nezbývá.
Člověk si vše zjednodušil tak, až
si hodně věcí zároveň i ztížil.
Nikdo nic nestíhá a lidé pořádně
nežijí.Všechny důležité a těžké
činnosti za člověka udělá stroj.
Dnešní doba je tak jiná. Změnil
se i přístup k životu.Všechno je
jiné a každý má úplně jiné
priority než dřív. To, co má být

foto: http://dotekomanie.cz

podstatné, není vůbec pro
nikoho důležité. Řeší jen samé
hlouposti stále dokola. Výborně
se k tomuto tématu hodí citát:
,,Dnešní život je divný. Dveře
jsou bez klik, telefony bez
tlačítek a láska bez citu.."
Pokud máte oči a podíváte se
kolem sebe, jistě si toho
všimnete taky.

Vypouštění balónků

Dne 9.12.2016 proběhlo u nás
první vypouštění balónku s
přáním k Ježíškovi. Tato akce je
součástí projektu Český Ježíšek
a zároveň pokus o rekord ve
vypouštění balónku v celé ČR.
Děkujeme všem, kteří přišli
podpořit rekord ve vypouštění
balónků. Ani 160 připravených
nafouklých balónků nám
nestačilo, a tak jsme si poradili s
navazováním více přáníček na
jeden. Už nyní se těšíme na
příští rok. Určitě bude více
balónků, abychom přispěli k

rekordu a mohlo být splněno
ještě více přání.
Ježíšek a jeho přátelé vám
přináší nejen dárky pod
stromeček, ale i různé kulturně
společenské akce, soutěže,
výrobky a hry. Více na
www.ceskyjezisek.cz
 
ZŠ T.G.Masaryka Milovice přeje
Krásné Vánoce, mnoho zdraví,
štěstí a lásky v novém roce 2017
všem učitelům, žákům i
rodičům.


